
DEŇ UČITEĽOV 

Aj tento rok sme sa pri príležitosti 

Dňa učiteľov poďakovali celému 

pedagogickému zboru za to, že sa 

rozhodli venovať svoj potenciál, 

vedomosti a skúsenosti nám, 

žiakom. Ocenili sme ich 

trpezlivosť a obetavosť, s akou 

pristupujú k vzdelávaciemu 

procesu aj v tomto veľmi náročnom období.  

„Vážený p. zriaďovateľ, milý pedagogický zbor, pri príležitosti Dňa 

učiteľov Vám všetkým ďakujeme za to, že ste sa rozhodli venovať 

svoj potenciál, vedomosti a skúsenosti nám, žiakom. 

Ďakujeme Vám za Vašu trpezlivosť a obetavosť, s akou pristupujete 

k vzdelávaciemu procesu aj v tomto veľmi náročnom období. 

Želáme Vám všetkým najmä zdravie a veľa pracovných i osobných ús-

pechov. Dovoľte nám, aby sme Vám aspoň trocha osladili Váš život a 

potešili Vaše oko.  

Hyacint symbolizuje hravosť a športový postoj, zvedavosť a nepred-

vídateľnosť a k tomu múdrosť, schopnosť trvalej náklonnosti, pria-

teľstvo. Ešte raz Vám blahoželáme a za všetko ďakujeme.“   

Pripravila: Ing. Iryna Leshko, PhD 

 

 

 

 

 

 



Rozhovory s učiteľmi 
Ako každý ročník, aj tentokrát vyspovedala žiačka školská rada vy-

braných učiteľov. V tomto vydaní si vybrali predsedkyne predmeto-

vých komisií : PaedDr. Miriam Berezovskú a PaedDr. Eriku Petraškovú, 

PhD. 

PaedDr. Miriam Berezovská 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Prečo ste sa rozhodol stať sa učiteľom? 

            Ja som sa vlastne ani nerozhodovala, prišlo to akosi samo. 

Možno preto, že moja mama bola učiteľka. Ja si to nejak presne nepa-

mätám, ale vždy mi rozprávali rodičia, ako som sa vždy hrávala na uči-

teľku od mala. Poukladala som si bábiky a už to išlo....hodina mohla za-

čať ...dokonca som napodobňovala aj dobrých aj zlých žiakov, takže 

tým učiteľstvom som akosi od mala rástla a môžem povedať, že ani 

neľutujem, že som si vybrala toto povolanie. Plne ma napĺňa. 

 

Ako zistíte, či sa študenti naučili? 

            Tak tu by som skôr dala otázku, že ako zistím, že sa študenti 

nenaučili. Stačím mi položiť otázku, tak ideme si zhrnúť a pripomenúť, 

čo sme sa na minulej hodine učili a kto by chcel sám nám to zopakovať, 

zodpovedať. A vtedy sa mi stačí pozrieť na triedu a už viem, všetky 

oči sú sklopené, výraz tváre vážny, tak už viem ako sa učili. 

Alebo ešte viem zistiť či sa učili, alebo nie ak poviem, že kto bude 

rozprávať a narúšať hodinu tak mu dám veľmi rada priestor a môže 



nám prísť porozprávať čo si na hodinu naštudovať. V tom je zrazu v 

triede hrobové ticho. 

 

Kde vidíte seba za päť rokov? 

No predsa na ELBE už som tu 22 rokov. 

 

Kde hľadáte motiváciu ak máte ťažší deň v práci? 

            Mojou najväčšou motiváciou je samozrejme moja dcéra...no a 

tiež príroda, milujem kvety, posedenie s priateľmi, možno aj dobrý za-

ujímavý film – prípadne večer dobrá kniha, hudba. 

 

Aká bola najbizarnejšia výhovorka žiaka? 

            Hmm...no výhovoriek od žiakov som za tie roky zažila veľa, pri-

znám sa, že mnohé boli super premyslené...ale taká špeciál? No asi, 

keď mi jeden žiak raz povedal bola to prvá vyučovacia hodina 

„Prepáčte, že meškám, ale myslel som si, že dnes je sobota“ 

 

PaedDr. Erika Petrašková, PhD. 

 
 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

Prečo ste sa rozhodli stať sa učiteľom / učiteľkou? 

      Povolanie, resp. výchovno-vzdelávacie poslanie, pre ktoré som sa 

rozhodla, mi učarovalo už v detstve, kedy som často a veľmi rada 

doučovala svojich spolužiakov. Lásku k matematike vo mne prebudila 



moja učiteľka matematiky na základnej škole a vlastne tá ma 

nasmerovala na učiteľskú dráhu. Už vtedy mi totiž umožnila zopárkrát 

si to vyskúšať, postaviť sa za katedru a odučiť hodinu. Predmety, 

ktoré učím, si ma získali predovšetkým svojou nevyhnutnosťou 

logického uvažovania. V neposlednom rade by som rada spomenula, že 

profesia pedagóga mi umožňuje spolupôsobiť pri formovaní osobnosti 

mladého človeka, pri utváraní jeho charakteru, jeho hodnotovej 

orientácii, poskytuje mi možnosť ovplyvňovať spôsob jeho prejavu, 

rozvíjať jeho schopnosť sebareflexie, autoregulácie, pomáhať mu 

odhaľovať jeho potenciál, sprevádzať ho na ceste poznania, čo je síce 

nesmierne náročné, ale zároveň veľmi napĺňajúce. Som šťastná, že 

môžem vykonávať prácu, ktorá ma baví. 

Ako zistíte, či sa študenti naučili? 

     Stačí mi položiť im zopár otázok, ktorými zistím, či sú naučení       

Kde vidíte seba za päť rokov? 

       Pri vizualizácii budúcnosti vidím seba za päť rokov na jednej z 

najlepších, najkvalitnejších škôl na Slovensku, ktorá poskytuje žiakom 

vysokú pridanú hodnotu. Som presvedčená o tom, že Súkromná 

stredná športová škola ELBA, ktorá mi už za 6 rokov akosi prirástla k 

srdcu, bude rozhodne patriť medzi ne. Bude medzi TOP 

najúspešnejšími školami a stane sa vlajkovou loďou medzi športovými 

školami. Vlajková loď znamená výrobok, produkt alebo službu, ktorá 

reprezentuje to najlepšie, čo daný výrobca alebo trh ponúka. Som toho 

názoru, že škola dosahuje výborné výsledky, ak učitelia neustále 

motivujú, stimulujú, podnecujú svojich žiakov, sústavne sa vzdelávajú, 

sú pre svojich žiakov vzorom. Podľa slov pána zriaďovateľa to dokážu 

iba spokojní, profesionálni učitelia, ktorí sú dobre zaplatení. Pokiaľ 

teda pedagogickí profesionáli budú dobre zaplatení, tak z našich škôl 

budú odchádzať plne zodpovední, špičkoví absolventi s vysoko 

rozvinutým kreatívnym a kritickým myslením. 

       Už v súčasnosti študuje na našej škole veľa vynikajúcich 

študentov. Za všetkých spomeniem napr. tenistku Tamaru Eliašovú (6. 

G), ktorá nedávno úspešne zvládla prijímacie konanie na La Lumiere 

školu s vysokým kreditom, nachádzajúcu sa v americkom štáte Indiana, 



na ktorej bude ďalej rozvíjať svoj športový talent. Bude totiž v ich 

tenisovom tíme. Škola La Lumiere patrí medzi najlepšiu katolícku 

strednú školu v Indiane, medzi top 5 % najlepších katolíckych 

stredných škôl v Amerike, top 10 % najrozmanitejších súkromných 

stredných škôl v Indiane a najlepšiu strednú školu pre STEM v okrese 

LaPorte. Veľmi starostlivo si preto vyberá svojich študentov. Na škole 

študujú mladí ľudia z celého sveta. Okrem študentov z európskych 

krajín, napr. z Anglicka, či Španielska, školu navštevujú študenti z 

Číny, Južnej Kórei, Nového Zélandu, Brazílie, Jamaicy, Južnej Afriky 

a ďalších krajín. Niet preto divu, že ma ako učiteľku matematiky 

požiadali o zaslanie odporúčania pre Tamaru, aby získali odo mňa 

spätnú väzbu a uistili sa o tom, že Tamara je pre školu tou správnou 

voľbou. Som veľmi šťastná a veľmi sa teším tomu, že Tamare sa 

podarilo získať 100 % štipendium a od budúceho školského roka bude 

šíriť dobré meno našej školy, nášho mesta a nášho malebného 

Slovenska v ďalekej Severnej Amerike. Držím jej silno palce a prajem 

veľa úspechov!  

Z našej TOP najlepších študentov spomeniem ďalších veľmi 

talentovaných a vytrvalých  športovcov: Tatianu Blichovú (I. A), Radku 

Červeňovú (IV. B), Emmu Hympánovú (VII. G), Michaelu Ižarovú (I. C), 

Leu Kočíkovú (II. A), Samuela Michalku (IV. B), Ninu Podrackú (VII. 

G), Ailu Sosu (II. A) a Tamaru Tokárovú (I. C), ktorí nedávno vzorne a 

úspešne reprezentovali našu školu na viacerých celoštátnych a 

medzinárodných podujatiach. V každej triede sa nachádzajú študenti, 

na ktorých sme právom hrdí.  

 

Aká bola najbizarnejšia výhovorka žiaka? 

Najbizarnejšiu výhovorku žiaka som si nedávno vypočula pri 

počúvaní rádia. Moderátorka sa zmienila o žiakovi, ktorý sa 

ospravedlňoval svojej triednej učiteľke, že nebol v škole, pretože ráno 

počul svoju mamu ako klepe v kuchyni rezne a tak si myslel, že je 

nedeľa a nešiel do školy. 

 



Najúspešnejšia športová škola 

kraja 

Tento ročník Elbacku začíname veľmi 

radostnou správou. Vo štvrtok 17. marca 

2022 sa v historickej budove DJZ v 

Prešove uskutočnilo odovzdávanie cien 

pre najlepších športovcov Prešovského 

samosprávneho kraja. Jednou z kategórii 

bola aj tá, v ktorej sa oceňovala 

najúspešnejšia športová škola kraja. Po 

dlhých desiatich rokoch sa toto ocenenie 

vrátilo na našu školu. Potešilo o to viac, že 

sa tak stalo v roku 15. výročia založenia 

školy. Víťazom hlavnej kategórie a 

najlepším športovcom PSK sa stal zápasník Tajmuraz Salkazanov.  

 

Gratulujeme!  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Žijeme nielen športom. Konferencia Čo je to dobrá škola - rodinného 

typu sa uskutočnila 7. apríla na pôde našej športovej školy. 

Zaujímaví hostia predostreli nové myšlienky a vízie. Hlavným 

príspevkom prezentoval profesor Miron Zelina. Prispela aj profesorka 

Iveta Kovalčíková a svojimi myšlienkami nás obohatili napríklad aj 

Martin Sopko a Marek Gernát. 

Na otázku, čo je to dobrá škola rodinná, odpovedali mnohí prváci 

podobnými zamysleniami. Viacerí považujú za dobrú školu práve tú 

svoju, ktorú si vybrali. Vyberáme niektoré zaujímavé myšlienky žiakov 

z 1.C : 

„Myslím si, že naša škola má k tomu veľmi blízko. Učitelia by mali 

pomáhať svojim žiakom. Páčilo by sa mi, keby sme sa nemuseli pýtať, 

či môžeme ísť na toaletu, ale rovno by sme tam šli, ako doma. V škole 

by to malo byť zariadené tak, aby sa tam žiaci cítili dobre.“ Sophia 

„Na našej škole sú príjemní ľudia a spolužiaci. Škola má príjemné 

menšie triedy a v tej svojej sa cítim ako doma vo svojej izbe.“ Alenka 



„Dobrá škola pre mňa znamená dobré vzťahy medzi učiteľmi a žiakmi. 

A keďže na našej škole sú učitelia väčšinou celkom milí, do školy 

chodím rád. Nechce sa mi síce vstávať na nulté hodiny trikrát do 

týždňa, ale inak je to celkom fajn.“ Marek 

„Dobrá škola je pre mňa miesto, kam sa môžem stále vrátiť a mám sa 

tam dobre. Dobrá škola pre mňa je tá, kde sú dobré obedy. Na tejto 

škole mám úžasných kamarátov.“ Marián 

„Podľa mňa by dobrá škola, hlavne taká rodinná, mala mať milých, 

dobrých a nápomocných učiteľov. Myslím si, že na ELBE sú takmer 

všetci takí. Veľa záleží od kolektívu a tu mám naozaj skvelý kolektív.“ 

Lenka 

„Ja si myslím, že v rodinnej škole by mali učitelia tolerovať žiakov 

a chápať, že môžu mať niekedy aj zlý deň. Som rada, že je v škole 

bufet a automat na kávu, akurát by tu mohlo byť viac toaliet.“ Adela 

„Podľa mňa by dobrá škola mohla zabezpečiť elektroniku pre každého 

žiaka, aby sme si nemuseli písať poznámky a páčilo by sa mi, keby sme 

si aj rôzne úlohy alebo projekty mohli robiť takto hneď na hodine.“ 

Radka 

„Podľa mňa je dobrá škola o dobrých vzťahoch medzi žiakmi 

a učiteľmi, ale dôležitý je aj dobrý riaditeľ a zástupca. Je to aj o tom, 

ako sa kto učí, ale hlavne o kamarátstve a vzájomných vzťahoch. Na 

ELBE sa mi páči.“ Emma 

Spracovala Miloslava Olearník Štefanová 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

STUŽKA PRE UKRAJINU 

V týchto ťažkých časoch sa viera v ľudskosť, humanitu a 

medziľudskú podporu stáva každodennou témou v mnohých 

rodinách, ktorým situácia na Ukrajine nie je ľahostajná. My sme 

hrdí, že ani nám, žiakom a pracovníkom škôl ELBA, nechýbala dávka 

tolerancie a vôle pomôcť ľuďom, ktorí to vskutku potrebujú. 

Dňa 1. marca si bolo možné zakúpiť STUŽKU PRE UKRAJINU za 

ľubovoľnú sumu, ktorou sme prispeli organizácii Človek v ohrození, 

ktorá humanitárnu pomoc zastrešuje. Stužky boli prístupné počas 

celého dňa na vrátnici a boli postupne distribuované aj po 

jednotlivých triedach našimi skvelými dobrovoľníkmi 

 



 

 

 

ZA KRÁSU SLOVA 

 

 
28. aprílový deň sa v tomto školskom roku opäť niesol v znamení  

súťaže Za krásu slova, kde si žiaci našej športovej školy otestovali 

 svoje znalosti slovenského jazyka a rétoriky. Keďže počasie  

bolo súťažiacim aj odbornej porote naklonené, celá súťaž sa 

niesla v príjemnej jarnej atmosfére.  

V prvom kole žiaci vypracovali test zo slovenského jazyka a 

literatúry, v druhom kole porote predstavili svoje názory, myšlienky 

a pocity v rozmanitých témach, na ktoré si pripravili svoj rečnícky 

prejav.  

Ponúkame názvy niektorých tém:  

• Veda a technika mení náš spôsob života,  

• Moderná generácia,   

• Čo robí človeka krásnym 

• Dennis Rodman 

• Zmení sa svet po corone?  

• Úspech a šťastie, 

• Každé zviera má dušu,  

• Vplyv jazdenia na koni na psychickú a fyzickú stránku 

• Nový školský rok  

• Ako sociálne siete ovplyvňujú pcit sebalásky. 

 

Tretie kolo patrilo už vyžrebovaným témam, kde k najlepšie 

spracovaným témam patrili: Mám svoju pozitívnu inšpiráciu? a Ach, 

tie naše médiá!´´ 



 Víťazstvo si odnáša Sofia Gičová z I. A, druhé miesto patrí Tamare 

Chovancovej z I. A a bronzový stupienok vybojovala Monika Leškovská 

zo IV. A.  

Odborná porota pracovala v zložení Porota sa rozhodla oceniť aj ďalšiu 

súťažiacu, a tak si diplom odnáša aj Tamara Gerbocová zo IV. A za 

kultivovaný prejav. 

Odborná porota pracovala v zložení: Mgr. Andrea Hocmanová, PhDr. 

Miloslava Olearník Štefanová a Mgr. Michaela Marková.  

Všetkým súťažiacim želáme aj v ďalších súťažiach veľa úspechov.                                                                      

 Pripravila:  Mgr. Andrea Hocmanová 

      

 

 



 Prikladáme ukážku víťazného prejavu: 

Čo robí človeka krásnym ? 

Ak sa nad tým mám zamyslieť, každý človek v sebe skrýva niečo krásne. Či 

už je to vo vzhľade alebo povahe, každý v sebe má niečo, čo ho robí 

šťastným. 

Podľa mňa najkrajšie, čo na nás ľuďoch je, je to, že každý je jedinečná 

ľudská bytosť, a že na svete nenájdete jedného človeka, čo by bol rovnaký.  

Možno sa vám môže zdať, že takí ľudia sú, ale naozaj nie každý má v sebe 

tú vec. Tú jednu jedinečnú vlastnosť, ktorá ho robí odlišným. Ale poďme sa 

nad tým hlbšie zamyslieť.  

Čo je vlastne krása? Pre každého niečo iné. Niekto si na seba potrebuje dať 

ráno make-up a pekné oblečenie, aby sa cítil dobre vo svojej koži. Niekto je 

zase rád prirodzený a v pohodlnom oblečení. Pre niekoho zase krása nemusí 

znamenať vzhľad, ale je to jeho povaha. Niektorí ľudia majú jednoducho tak 

krásnu dušu, že všade okolo seba dokážu šíriť pozitívnu energiu.  

Som si istá tým, že ak sa začnete pýtať ľudí, čo podľa nich znamená byť 

krásny, tak vám každý odpovie niečo iné. Predsa len, ako sa hovorí, sto ľudí, 

sto chutí.  

Môj názor je taký, že každý človek je krásny a nezáleží na tom, či má na 

tvári nejaké jazvy alebo nedostatky, za ktoré sa hanbí a má potrebu ich 

skrývať. Nikto by sa nemal hanbiť za to, aký je, ale mal by byť na seba hrdý 

za tie všetky veci, čo ho robia, kým je. Každá jazva, znamienko či strie nás 

robia jedinečnými a rozprávajú o nás náš príbeh, čím všetkým sme si prešli. 

Všetci by sme sa mali mať radi za to, akí sme a šíriť pozitívnu energiu a lásku 

medzi ľudďmi, aby sa všetci naokolo cítili krásni vo vlastnej koži.  

Až keď sa naučíme mať radi samých seba, až vtedy budeme schopní oceniť 

krásu druhých. Nie je to až také ťažké. Stačí si uvedomiť skutočnosť, že 

nikto nie je dokonalý, a že sa netreba horlivo snažiť o to, aby sme sa 

každému páčili. Hlavné je páčiť sa sám sebe.  

Autor: Sofia Gičová 



 ELBÁCI AKO MODELOVÝ PARLAMENT SR 
 

 

V dňoch 23. 04. – 24. 04. 2022 sme sa zúčastnili netradičného, ale o 

to viac zaujímavého podujatia pod názvom Modelový parlament SR 

(MPS). Bola to príležitosť vyskúšať si aké je to byť naozajstným 

politikom. Na tejto konferencii sme dostali príležitosť rozvinúť svoju 

politickú gramotnosť, kritické myslenie a zoznámiť sa s fungovaním 

politiky zvnútra. Na niekoľko hodín sme sa stali poslancami Národnej 

rady, pričom sme doslova na nejaký čas obsadili ich skutočné pracovné 

miesta. 

Všetci účastníci (stredoškoláci z celého Slovenska) boli rozdelení do 

piatich politických strán. Tie kopírovali politické strany podľa výsledku 

parlamentných volieb z roku 2020. V rámci nich sa riešilo aktuálne 

dianie na Slovensku. Boli sme zaradení do výboru Životné prostredie. 

Následne bol pred všetkými účastníkmi nastolený konkrétny problém 

v určitej oblasti a našou úlohou bolo vymyslieť, ako by sa dalo zmenou 

zákona prispieť k jeho riešeniu  

 



 

 

Naša skupina pracovala na legislatíve zákona v spolupráci so 

študentmi práva UK Bratislava. Cieľom nášho nariadenia bolo 

zabezpečiť čistejšiu cestnú a železničnú dopravu, splniť ciele EÚ v 

oblasti zníženia emisií skleníkových plynov na roky 2021 – 2030 a 

prispieť k splneniu cieľov Parížskej dohody. Výsledkom všetkého 

bolo vytvorenie návrhu zákona a zasadnutie parlamentu. Jednotliví 

poslanci v mene svojich strán predložili návrhy zákonov, ku ktorým 

sa následne vyjadrovali ostatní poslanci a predkladali pozmeňovacie 

návrhy. Po skončení rozpravy sa návrhy finalizovali a na konci sa o 

každom návrhu hlasovalo. 

 



 

 

 

OKRESNÉ KOLO OLYMPIÁDY 

V ANGLICKOM JAZYKU 
 

V predošlom čísle sme vám písali o olympiáde v anglickom 

jazyku. Táto akcia má svoje pokračovanie. V druhom polroku 

sa konalo okresné kolo olympiády, kde nechýbali naši Elbáci. 

 

Víťazi školského kola Olympiády v anglickom jazyku v 

jednotlivých kategóriách, žiaci Ema Baricová (4. G), Ivan 

Janák (1. A) a Dávid Hadvizdžák (3. C), zabojovali 13. 1. 2022 

v online súťažnom okresnom kole OAJ.  

 

Kvôli pandemickým opatreniam sa 33. ročník okresného kola 

olympiády konal online. Naši úspešní jazykári pracovali na 

teste v zrekonštruovanej učebni IKT.  

 

Zúčastneným žiakom ďakujeme za dôstojnú reprezentáciu 

našej školy. 

 
 



Súťaž o najkrajšiu vianočnú 

výzdobu 
Aj tento rok sa konala súťaž o najkrajšiu vianočnú výzdobu. 

Zúčastnili sa všetky triedy, ktoré si svojpomocne vyzdobili triedy 

v duchu Vianoc.  

Víťazom sa stala I. A trieda, na 2. mieste sa umiestnila I. M trieda 

a bronzovú priečku obsadila III. A a Septima.  

Víťaz bol samozrejme ocenený fantastickou tortou.  

Srdečne blahoželáme! 

                    Trieda I.A 

 

 

 

                                                                         Trieda III.A a Septima 

 

                           

                   Trieda I.M 

 

 

 



 

V Deň svätého Patrika sa svet mení 

na zeleno 

                

Denisa Gduľová 4.A                            Samuel Klobušovský 4.G s Mgr. Ivanou Vozarskou  

V polovici marca sme na Elbe počas hodín anglického jazyka oslavovali 

Deň svätého Patrika. Íri si národný sviatok pripomínajú 17. marca.   

Zelená farba je írskou národnou farbou a aj samotný ostrov sa pre 

sýtozelené pasienky prezýva Zelený ostrov. Pozrime sa na symboliku 

zelenej farby v spojitosti s Dňom svätého Patrika.  

Kto bol vlastne svätý Patrik? Narodil sa vo Walese pravdepodobne v 

roku 385. Ako tínedžer bol unesený a predaný do otroctva v Írsku. Po 

šiestich rokoch sa mu podarilo z ostrva utiecť, avšak za ten čas sa 

naučil veľa o írskych tradíciách. Úkryt našiel v Galii vo Francúzsku, kde 

ostal študovať dvanásť rokov, stal sa biskupom, a napokon sa rozhodol 

vrátiť do Írska ako misionár. Patrikovi sa podarilo obrátiť mnohých 

pohanov na kresťanov. Založil vyše 300 kostolov a pokrstil viac ako 120 

tisíc ľudí. Biskup Patrik zomrel 17. marca 461. 

Svätý Patrik na ostrov priniesol kresťanstvo a stal sa patrónom Írska. 

Ku keltskému krížu pridal kruh, ktorý symbolizoval slnko.  

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

K írskemu národnému sviatku patria hlučné oslavy a sprievody a dopĺňa 

ju výzdoba z ďateliniek, pivo a írska whiskey. Sviatok sv. Patrika pripadá 

na obdobie veľkonočného pôstu, veriaci by sa mali preto zrieknuť aj 

alkoholu. Výnimkou je tzv. pohár sv. Patrika. Na svätcovu pamiatku si 

možno pripiť jedným pohárom. Tí šikovnejší pôstnu podmienku 

obchádzajú tak, že pohár si neustále dolievajú. 

Sviatok sv. Patrika sa oslavuje všade tam, kde žije silná írska komunita. 

Je to najmä v USA a v Austrálii. Celosvetovo sa k írskym koreňom hlási 

až 70 miliónov ľudí. V americkom Chicagu miestna rieka dostáva 

jasnozelenú farbu od roku 1962.  

 

 

 

Oslavy Svätého Patrika v meste Chicag         Deň Svätého Patrika v Dubline 

Kabinet jazykov vám v tomto marcovom období odporúča navštíviť práve 

Dublin, kde oslavy Svätého Patrika trvajú až päť dní a každoročne sem 

prilákajú desaťtisíce turistov. Vy tak budete môcť okúsiť na vlastnej 

koži všetky tradície, obyčaje i miestnu kuchyňu Írov. Odporúčame vám 

tiež ochutnať tradičný írsky chlieb (irish soda bread) a írske národné 

jedlo (trv. írksy guláš- irish stew).  

 

 

 

Pripravila: Mgr. Ivana Vozarská 

 



Mind Maps 

na hodinách anglického jazyka 

Súčasná moderná doba  priam 

vyžaduje, aby sa v rámci vyučovacieho 

procesu využívali nielen klasické 

vyučovacie metódy, ale aj netradičné 

metódy, ktoré dokážu žiakov 

aktivizovať do samostatnej práce a do 

hľadania vhodných riešení problémov. 

Aktivizujúce vyučovacie metódy 

zároveň podporujú rozvoj logického, 

analytického a tvorivého myslenia. 

Jednou z týchto metód je aj metóda tvorby myšlienkových máp, ktorá 

mnohým žiakom zjednodušila učenie.  

Autorom myšlienkových máp je Tony Buzan, britský autor 

psychologickej literatúry, spisovateľ a výchovný poradca. Vo 

všeobecnosti je myšlienková mapa (mind map) charakterizovaná ako 

diagram, ktorý sa využíva na prezentáciu slov, myšlienok i 

poznámok. Považuje sa za najdokonalejší organizačný nástroj nášho 

mozgu.  

Myšlienkové mapovanie má množstvo výhod, medzi ktoré patrí 

napríklad to, že:  

• umožňujú rozvíjať schopnosť vzájomnej komunikácie,  

• rozvíjajú tvorivosť žiakov,  

• umožňujú lepšiu koncentráciu na daný problém,  

• napomáhajú k usporiadaniu a zorganizovaniu si myšlienok a 

faktov,  

• pomáhajú zlepšiť a zrýchliť učenie sa.   

• zvyšujú množstvo zapamätaných vedomostí,  

• zabezpečujú efektívnejšie učenie.  



Spoločnou charakteristikou všetkých myšlienkových (pojmových, 

mentálnych) máp je to, že majú štruktúru.  

Stromová štruktúra sa šíri zo stredu mapy, kde umiestňujeme 

kľúčové slovo, pojem, ku ktorému pripájame ďalšie vetvy. Pripomína 

nám akýsi plán mesta. Pri tvorbe myšlienkovej mapy môžeme v 

edukačnom procese využívať rôzne počítačové programy, ako 

napríklad MindMeister, Freeplane, SimpleMind, Xmind a mnohé iné. 

Veľmi ľahko sa dá mentálne mapovanie realizovať aj bez využitia 

počítača. Ako na to?  

Stačí, ak máte k dispozícii čistý (nie linkovaný, štvorčekový) biely 

papier, farebné pastelky a vlastnú predstavivosť. Zásady tvorby 

myšlienkovej mapy Pracovať začneme vždy v strede čistého papiera 

– to je podmienka, ktorá dáva nášmu mozgu signál, že môžeme kresliť 

ktorýmkoľvek smerom, čo nám umožňuje slobodnejšie vyjadrovanie. 

Kľúčový pojem (hlavnú myšlienku) vyjadríme pomocou slova, a 

napíšeme ho do stredu papiera (Buzan, Mentální mapování, 2007) 

S triedou Kvarta sme si v IT učebni spoločne navrhli pomocou 

počítačového programu  myšlienkovú mapu na tému Managing your 

career, ktorú momentálne preberáme na hodinách anglického jazyka 

a príslušné frázy, ktoré je potrené sa pri tejto téme naučiť.  

 

 

 

 

 

 

 

 

A čo na túto metódu hovoria žiaci? 



„Milujem výtvarnú, preto sa mi táto metóda veľmi páčila. Neuvedomila 

som si, že sa vôbec učím. Bola to sranda.“ Lucia, Kvarta 

„Takéto nové a iné hodiny sa mi veľmi páčia. Ešte som sa neučil 

anglický jazyk na počítači.“ Samuel, Kvarta 

„Všetci sme pracovali spoločne, čo sa mi veľmi páčilo.“  Radka, 1.C 

„Táto metóda MindMap sa mi páči a budem to využívať aj na iných 

predmetoch, najmä na tých, ktoré sa učím ťažšie. Pomáha mi to 

utriediť si myšlienky.“  Marián 

Prirpavila : Mgr. Michaela Marková 

 

Nevídané jubileum! 

Aj študenti triedy IV.A/Oktáva si  na hodinách Reálií anglicky 

hovoriacich krajín pripomenuli nevídané jubileum britskej kráľovnej 

Alžbety II. Dňa 21.4.2022 oslávila panovníčka svoje 96 narodeniny. 

V skutočnosti však svoje narodeniny neoslavuje, iba si ich pripomína. 

Oslavy sa tradične posúvajú na jún, keď si v lepšom počasí 

pripomenie aj sedemdesiatročné „platinové jubileum“. 

 

 

 

 

 

 

 

 



Naši štvrtáci si na vyučovacej hodine priblížili život panovníčky 

prostredníctvom videa, ktoré im priblížilo udalosti zo života Alžbety 

II. Svoje vedomosti si taktiež upevnili cez vedomostný kvíz, ktorý 

vypĺňali s pomocou internetových zdrojov. Veríme, že si z hodín 

odniesli čo najviac vedomostí, ktoré využijú v prípade potreby aj na 

maturitnej skúške.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zdroj: internet 

 

 

 

 

 

 

 



Ahead of The Queen’s 96th Birthday 

tomorrow, @windsorhorse have released a new photograph of Her 

Majesty. 

Taken last month in the grounds of Windsor Castle, The Queen is 

pictured with two of her fell ponies, Bybeck Katie and Bybeck 

Nightingale. 

Happy Birthday Your Majesty! pic.twitter.com/8m46e3SvpX 

— The Royal Family (@RoyalFamily) April 20, 2022 

 

Nadchádzajúce jubileum si uctil aj výrobca hračiek Mattel. Pri 

príležitosti 70. výročia nástupu britskej panovníčky na trón vydá 

bábiku Barbie v podobe kráľovnej. Spoločnosť to uviedla vo štvrtok 

21. apríla – v deň narodenín jej veličenstva. Bábika bude súčasťou 

kolekcie Barbie Tribute Collection. 

 

 

Zdroj: internet 

Pripravila: Mgr. Katarína Valková 

 

https://twitter.com/windsorhorse?ref_src=twsrc%5etfw
https://t.co/8m46e3SvpX
https://twitter.com/RoyalFamily/status/1516884582532104192?ref_src=twsrc%5etfw
https://creations.mattel.com/products/barbie-signature-queen-elizabeth-ii-platinum-jubilee-doll


Pestrofarebný máj 

Stavanie májov patrí medzi tradičné 

zvyky na Slovensku. V minulosti predsta-

vovali máje symboly ochrany pred zlými 

duchmi a chorobami. Tento zvyk sa v 

zmenenej podobe udržal dodnes.  

 

V predvečer prvého mája chlapci stavajú 

svojim vyvoleným dievčatám pod okná 

mladé brezové výhonky, ktoré symboli-

zujú ich vážny záujem. Častokrát sa v sú-

časno sti stavia zväčša jeden ovenčený 

strom uprostred dediny alebo hlavného 

námestia. Táto tradícia je zvyčajne sprevádzaná aj spevom a tancom. 

 

Tento rok sme sa aj my opäť stretli na tradičnom stavaní májov – ra-

dostne naladení a vyhriati teplými slnečnými lúčmi. V areáli školy si 

našiel miesto aj ten náš máj ako symbol jari, prebúdzajúcej sa prírody, 

ale aj mladosti a hojnej úrody. 
 

 

 

 

 

 

 

 



 

 
 

 

 

 

 

 

V rámci projektu Detská atletika sme tento mesiac pomáhali Sloven-

skému atletickému zväzu pri organizácii mítingu detská P-T-S 

2022. Na prvom krajskom kole v Prešove tento rok súťažili o postup 

na celoslovenské finále deti z Prešovského a Košického kraja v re-

kordnom počte družstiev. Na štadióne ZŠ Šmeralova 25 to žilo atle-

tikou celé dopoludnie.  

 

 

 

 

 

 

https://www.detskaatletika.sk/


Deň bez školskej tašky na ELBE 

Školská taška je samozrejmosťou každého školáka/žiaka. Ako to však 

vyzerá, ak raz môžu žiaci prísť do školy bez nej? U nás na Súkromnej 

strednej športovej škole ELBA sme si to vyskúšali. A v vyzeralo to 

takto...  

   

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 



Osvieženie matematickým drinkom 

        Blíži sa koniec školského roka. Ešte 

zopár týždňov budeme my, učitelia, 

režírovať za dverami tried procesy 

vytvárania učebných situácií. Žiaci, 

okrem iných interesantných aktivít, nás 

zrejme budú naďalej zaplavovať svojimi všetečnými otázkami. 

Matematikári budú zaiste aj v tieto dni „bombardovaní“ otázkami 

typu: „K čomu je nám dobrá matematika?“, „Prečo sa práve toto 

musíme učiť?“, „Načo nám to bude?“, „Kedy a kde to využijeme?“ Budú 

preto nútení „miešať“ pre žiakov viac alebo menej „lahodné drinky“, 

inak povedané skúšať rôzne typy odpovedí a sledovať ich motivačný a 

stimulujúci účinok na žiakov. Tipnite si, ktorý drink najlepšie opantá 

ich chuťové receptory, inak povedané, ktorý typ odpovede dosiahne 

u žiakov najvyšší efekt. 

1. typ odpovedí využíva rozumový apel, preto sme ho nazvali „Rational 

drink“. Obsahuje nasledujúce ingrediencie: 

Pretože vďaka nej si osvojíte metódy, ako sa od špecifického 

dostanete ku všeobecnému. Naučíte sa používať matematické modely 

myslenia (logické, aj priestorové), tvoriť jednoduché hypotézy, 

skúmať ich pravdivosť, používať rôzne spôsoby reprezentácie 

matematického obsahu. Dokážete odhaliť medzi objektami patriacimi 

do jednej skupiny isté spoločné znaky. Zvládnete postupy pre 

využívanie symbolov na lepšie porozumenie sveta okolo nás. 

Matematiku potrebujete tiež kvôli tomu, aby ste vedeli pracovať 

s veľkými skupinami dát a nachádzať štruktúry v rámci týchto dát. 

Využijete ju napr. pri aplikovaní techník pre opísanie a zdôvodnenie 

vzťahov medzi variabilnými kvantitami. Svojimi bohatými 

matematickými znalosťami získate napr. ochranu, bezpečie a stabilitu 

v oblasti osobných financií. Používaním vhodných matematických 

nástrojov, metód, postupov, atď. si získate náklonnosť špičkových 



osobností matematických vied, nových facebookových priateľov 

z matematických radov a pod.  

2.typ odpovedí využíva citový apel. Snaží sa motivovať žiakov napl-

nením ich túžob, radiacich sa do 4. stupňa Maslowovej hierarchie po-

trieb – potreby uznania, tzn. byť schopný, uspieť, získať si úctu, 

vážnosť, nezávislosť, postavenie. Nazvali sme ho „Emotional drink“ a 

zmiešali v ňom nasledujúce ingrediencie: 

Potrebujete mať dobré matematické znalosti, aby ste boli schopní 

pokračovať v ďalšom štúdiu prírodných vied, ktoré tieto znalosti 

vyžadujú. Potrebujete dosiahnuť dobré výsledky v tomto predmete, 

aby ste mali dvere otvorené na dobré vysoké školy a boli tak nezávislí 

pri ich výbere. Mali by ste dobre ovládať matematiku, aby ste boli 

úspešní na pracovných pohovoroch, aby ste získali dobré pracovné 

miesta, aby ste uspeli na rýchlo sa meniacom trhu práce. Potrebujete  

matematiku, pretože prostredníctvom riešenia matematických úloh si 

zlepšujete svoje analytické myslenie, zdokonaľujete svoje 

argumentačné zručnosti a prezentačné schopnosti, ktoré sa vám v 

budúcnosti zídu napr. pri komunikácii s klientami, pomôžu vám napr. pri 

kúpe nehnuteľností a pod. Keďže matematika patrí k všeobecnému 

vzdelaniu kultúrneho človeka, jej zvládnutím získavate úctu a vážnosť 

v komunitách múdrych, inteligentných, vzdelaných ľudí. 

3. typ odpovedí, apelujúci na vyššie sféry Maslowovej hierarchie po-

trieb – potrebu učiť sa, tzn. vedieť, chápať, mentálne spájať a tiež 

potrebu sebaaktualizácie, t.j. využitia vlastného potenciálu, sebausku-

točnenia, je v porovnaní s predchádzajúcimi dvoma dosť nevšedný, ne-

čakaný, prekvapujúci. Dali sme mu názov „Surprising drink“. Tvoria ho 

nasledujúce ingrediencie: 

Toto zrejme nikdy v živote nebudete potrebovať. Pravdepodobne sa 

s tým už nikde inde nestretnete. Ale to ešte neznamená, že sa tým 

teraz nemusíme zaoberať. Veď ani ľudia nedvíhajú činky preto, aby 

boli pripravení, ak ich niekedy v budúcnosti niekto na ulici zrazí k zemi 

a priloží im k hrudi tyč na závažia. Ľudia zdvíhajú činky preto, aby si 

vedeli kedykoľvek poradiť s agresívnym útočníkom alebo odniesť 



ťažké tašky s nákupom, popr. zdvihnúť na ruky vlastných vnukov bez 

toho, aby ich od toho na druhý deň boleli ruky alebo chrbát. 

Matematické úlohy riešite preto, aby ste si zlepšili svoje schopnosti 

logického uvažovania a jedného dňa sa z vás stal schopný športovec, 

tréner, ekonóm, inžinier, učiteľ, právnik, psychológ, zdravotník, rodič 

a pod. Predmet matematika je pre vás veľmi užitočný z toho dôvodu, 

že prostredníctvom matematických hlavolamov, cvičení, úloh dochádza 

k vášmu nesmierne dôležitému mentálnemu posilňovaniu. Pamätajte si, 

že ide o prostriedky, ktoré vedú k dosiahnutiu cieľa, nie o cieľ ako 

taký. Podstatný je mentálny tréning, ktorý cibrí váš úsudok, 

zdokonaľuje vaše schopnosti hľadať riešenia problémových úloh, 

rozvíja vaše kritické myslenie, ale aj schopnosť argumentovať, 

komunikovať a spolupracovať v skupine pri riešení problémov. Je 

dôležitým nástrojom pre spoločenský pokrok. 

Aj na základe vlastných skúseností vieme povedať, že prvé dva 

druhy drinkov žiakom obvykle nechutia tak dobre ako tretí druh – 

„Surprising drink“. Neočakávaný úvod „Nikdy to nebudete 

potrebovať“ dokáže okamžite zaujať ich pozornosť. Použité 

prirovnanie z oblasti športu – dvíhanie činiek im pomáha uvedomiť si 

a pochopiť dôležitú skutočnosť, že pri štúdiu matematiky neide o to, 

či v budúcnosti budú alebo nebudú bežne potrebovať počítať uhly, 

získavať korene kvadratických rovníc a pod., ale ide skôr o to, že 

riešením takýchto úloh si zlepšujú svalovú kapacitu vlastného 

mozgu. Aby sme teda pritiahli k matematike aj tých žiakov, ktorí ju 

doposiaľ považovali za nepopulárneho strašiaka, docielime to ponukou 

prekvapujúcich, delikátnych drinkov. Veríme, že takto máme 

prekvapujúci úspech zaručený ☺ 

Všetkým kolegom a žiakom prajem v závere školského roka 

2021/2022 veľa optimizmu, pracovného entuziazmu, kreatívnych 

nápadov, inovatívnych myšlienok, mnoho pracovných a osobných 

úspechov a počas letných dovoleniek a prázdnin veľa teplých 

slnečných lúčov a skvelých zážitkov! 

Pripravila: PaedDr. Erika Petrašková, PhD. 



Dobrá škola rozvíjajúca 

zručnosti pre 21. storočie 

Kedysi bola škola dominantným zdrojom informácií. Pre dnešnú mo-

dernú školu je však príznačná zmena jej zamerania z tradičného odovzdá-

vania vedomostí na osvojenie si metód spracovania a aplikácie informácií 

študujúcimi. Novodobým reformným úsilím v oblasti školského kurikula je 

predovšetkým systémová zmena v hierarchii cieľov vzdelávania. Tradičná 

triáda: vedomosti – zručnosti - návyky, v ktorej je hlavný dôraz kladený 

predovšetkým na pamäťové osvojovanie veľkého množstva poznatkov v ho-

tovej podobe, musí byť nevyhnutne nahradená všestrannou kultiváciou 

osobnosti študenta. 

Čo z toho vyplýva pre našu pedagogickú prácu? Musíme sa zacieliť na to, aby 

sa nám postupnými krokmi darilo v procese reformnej výučby dosahovať 

harmóniu medzi vedomosťami, zručnosťami, schopnosťami, postojmi a hlavne 

hodnotovou orientáciou študentov v kľúčových kompetenciách. Je tiež 

potrebné si uvedomiť, že dnešná generácia mladých ľudí, vyrastajúca medzi 

novými digitálnymi médiami si už ani zďaleka nevystačí s tradičnými 

kompetenciami troch í: čítať, písať a počítať (reading, writing, arithmetic). 

Na to, aby sa dokázala úspešne zaradiť do spoločnosti, sa nezaobíde bez 

kompetencií troch x: explore (skúmať), express (vyjadrovať sa) a exchange 

(zdieľať). 

Medzi novokoncipované ciele vzdelávania pre 21. storočie patrí: 

• učiť sa poznávať (nástroje poznávania, kritické a tvorivé myslenie, 

zvedavosť, pozornosť),   

• učiť sa konať (získavať životne dôležité zručnosti),   

• učiť sa žiť spoločne (rešpekt a úcta k druhým, tolerancia k odliš-

nosti),   

• učiť sa byť (schopnosť sebareflexie, autoregulácie, zodpovednosti).   

Rozhodujúcim vzdelávacím cieľom sa pritom stáva nadobudnutie schopnosti 

celoživotného vzdelávania sa (poznávanie – výchova – výcvik). Keďže pre 

turbulentné obdobie zahltené kvantom rozmanitých informácií, tzv. infovek, 

v ktorom sa nachádzame a žijeme, sú príznačné prudké zmeny, študenti by 



mali byť v prvom rade pripravovaní na prispôsobovanie sa rýchlo sa meniacemu 

svetu. V ňom sa bezpochyby budú musieť viackrát počas svojho života 

adaptovať na rôzne povolania.  

Európsky parlament v dokumente Kľúčové kompetencie pre celoživotné 

vzdelávanie identifikoval 8 kľúčových kompetencií pre život: 

• komunikácia v materinskom jazyku, 

• komunikácia v cudzích jazykoch, 

• matematická kompetencia a základné kompetencie v oblasti vedy 

a techniky, 

• digitálna kompetencia, 

• spoločenská a občianska kompetencia, 

• kultúrne povedomie a vyjadrovanie, 

• iniciatívnosť a podnikavosť, 

• naučiť sa učiť. 

        Z dôvodov vyššie uvedených sa naša škola v tomto školskom roku zapojila 

do národného projektu (NP) IT Akadémia. Jeho strategickým cieľom je 

vytvorenie modelu vzdelávania a prípravy mladých ľudí pre aktuálne a 

perspektívne potreby vedomostnej spoločnosti a trhu práce so zameraním na 

informatiku a IKT.  

Aktivity projektu sú zacielené najmä na podporu digitálnej transformácie 

vzdelávania. Jedným z predpokladov pre digitálnu transformáciu vzdelávania 

je zvyšovanie digitálnych kompetencií všetkých aktérov vzdelávania. 

Rozvíjanie digitálnych kompetencií učiteľov vychádza z DigCompEdu – 

Európskeho rámca digitálnych kompetencií pre pedagógov.  

V rámci spomínaného NP IT Akadémia som v tomto školskom roku mala 

možnosť absolvovať 5-mesačné inovačné vzdelávanie, určené pre školských 

digitálnych koordinátorov „Transformácia vzdelávania a školy pre digitálnu 

dobu“.  Jeho vzdelávací program vychádzal z návrhu Programu digitálnej 

transformácie vzdelávania na Slovensku a Akčného plánu na roky 2021 – 

2024.  Cieľom vzdelávania bolo pripraviť školu na vykonávanie konkrétnych 

krokov smerujúcich k jej transformácii na školu digitálnej excelencie – 

digitálnu školu. Obsah vzdelávania bol rozdelený do štyroch modulov: 



• Znaky digitálnej školy, 

• Digitálna škola ako komunita aktérov, 

• Digitálna škola ako aktívne digitálne prostredie, 

• Podpora a koordinácia činnosti učiteľov pri transformácii vzdeláva-

nia. 

Hlavným výstupom zo vzdelávania je Akčný plán digitálnej transformácie 

SSŠŠ ELBA –Program digitálnej transformácie vzdelávania do roku 2024. 

Aktivitou, ktorá v rámci plnenia vytýčených úloh akčného plánu digitálnej 

transformácie nás všetkých – učiteľov, aj študentov čaká v najbližších dňoch, 

je absolvovanie IT Fitness Testu – najväčšieho a najkomplexnejšieho online 

certifikačného testu digitálnych zručností pre krajiny V4. Ide o overený 

spôsob merania digitálnych zručností, ktorý poskytne skutočný obraz o úrovni 

IT zručností testovaného respondenta. Študenti stredných škôl dokážu po 

jeho absolvovaní objektívne zhodnotiť svoju pripravenosť na ďalšie štúdium 

alebo zamestnanie. Úspešní riešitelia naviac postupujú do losovania o hlavnú 

cenu – Xbox Series X – a desiatky ďalších skvelých cien.  

Test pozostáva z 25 úloh, ktoré sú rozdelené do piatich základných 

oblastí:  

1. Internet,  

2. Bezpečnosť a počítačové systémy,  

3. Komplexné úlohy,  

4. Kancelárske nástroje,  

5. Kolaboratívne nástroje a sociálne siete. 

Teší ma, že som test absolvovala so 100 % úspešnosťou a potvrdila tak 

vynikajúcu úroveň znalostí a zručností v oblasti IT. Snáď sa mi týmto 

spôsobom podarí motivovať aj vás, milí študenti a kolegovia. Každopádne 

verím, že naša škola dosiahne v testovaní veľmi dobré výsledky. Prajem 

všetkým veľa elánu a úspechov pri 

riešení jednotlivých úloh! 

 

 

PaedDr. Erika Petrašková, PhD. 



 

Čo je najzaujímavejšie na 

chémii? No predsa pokusy. Aj 

my sme sa v piatok 10. júna 

2022 spolu s 3. A a 7. G za-

hrali na chemikov a počas 

dvojhodinovky sme v labora-

tóriu prevádzali „Chameleó-

nove reakcie“ a hrali sa s far-

bami (video 1, video 2).  

Zužitkovali sme všetko, čo 

sme sa počas roka naučili. 

V prvom rade bolo potrebné poukázať 

na správanie v laboratóriu a bezpeč-

nosť, oboznámiť sa s pomôckami, pri-

praviť si roztoky v správnych pome-

roch a už len miešať a experimentovať. 

Rovnako sme postupovali aj pri výrobe 

„Slonej pasty“, ktorá nemá so slonmi 

spoločné nič okrem veľkosti. Veď posúďte sami.  

Pripravila: Mgr. Simona Dvorjaková 
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Po dvoch rokoch pandémie sme sa konečne zúčastnili aj zimného 

školského športového sústredenia – lyžiarskeho kurzu. Tento rok sme 

ho situovali do krásneho prostredia lyžiarskeho strediska SKI Vyšné 

Ružbachy. Lyžiarsky kurz prebiehal počas 2 turnusov pre žiakov 1. a 2. 

ročníka Súkromnej strednej športovej školy ELBA na prelome 

mesiacov február a marec 2022.  

Už dlhé roky je tento výcvik 

určený hlavne žiakom prvých 

ročníkov, aby nadviazali 

lepšie vzťahy nielen 

v triede, ale aj so svojimi 

vyučujúcimi. Okrem 

nadobudnutia lyžiarskych 

zručností si žiaci osvojili aj 

vedomosti z oblasti histórie 

lyžovania, druhov lyží, 



metodiky lyžovania a servisu lyží. 

Lyžiarsky výcvik prebiehal na svahu v dvoch výcvikových blokoch. 

V prvý deň sa žiaci rozdelili do troch skupín podľa svojich lyžiarskych 

zručností. Ale to neznamenalo, že v tejto skupine zotrvali až do konca 

týždňa. Keďže rýchlosť osvojovania si pohybových zručností je 

u každého žiaka iná, žiaci sa vedeli už po pár lekciách prepracovať do 

lepšej skupiny.  

V závere lyžiarskeho kurzu všetci absolvovali záverečný slalom, 

v ktorom si medzi sebou porovnali svoje sily. Na popredných priečkach 

v slalome žiakov 1.ročníka sa umiestnili Štefan Malec z triedy 1.M 

a Tatiana Blichová z triedy 1.A, ktorí boli vo svojich kategóriách 

najrýchlejší. Najlepší jazdci medzi žiakmi 2. ročníka boli Martin 

Mesároš a Emma Lukáčová z triedy 2.A.  

Žiaci mali počas kurzu nastavený režim dňa, ktorý začínali 

rannými rozcvičkami. Tie prebudili aj najväčších spachtošov a nabudili 

žiakov do ďalšieho dňa. Po výdatných raňajkách sa už presúvali na svah 

a tu sa im už venovali skúsení inštruktori, v podaní ich vyučujúcich 

športovej prípravy, v zložení Mgr. Zuzana Petreková, Mgr. Ľuboš 

Zlatohlavý, Mgr. Richard Purdeš a Mgr. Milan Kundľa. Rovnako aj tento 

rok veríme, že si naši žiaci aj odnášajú z lyžiarskeho výcviku veľa 

spomienok nielen zo 

svahu, ale aj so 

spoločných večerných 

súťaží, wellnesu, 

turistických 

prechádzok 

a šibalstiev, ktoré 

zažili na tomto kurze 

spoločne so svojimi 

spolužiakmi 

a vyučujúcimi. 



 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

Pripravila: Mgr. Zuzana Petreková 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

22.marec Svetový deň vody 
Každoročne si 22. marca pripomíname Svetový deň vody. Cieľom 

tohtoročnej kampane bolo  poukázať na potrebu  a spotrebu vody.  

Na potrebu vody sme sa zamerali v kratučkom testíku, kde si mohli 

žiaci všetkých ročníkov na hodinách geografie otestovať svoje 

envirovedomosti. Ich úlohu bolo usporiadať výrobky podľa ich 

nárokov na vodu. 

Envirotestík 

Prvá úloha: 

Ktoré výrobky podľa vás potrebujú k výrobe najviac vody? Prečo? 

Ktoré výrobky sú podľa vás na vodu najmenej náročné? 

Uvedené výrobky sú správne usporiadané od najmenej náročného na 

vodu: 

• Balená voda 1l – 9 litrov (na plastovú fľašu) 

• List papiera A4 

• Zemiak – 25 litrov 

• Šálka čaju (250ML) – 28 litrov 

• Vajíčko – 135 litrov 

• Pohár mlieka (200 ml) – 200 litrov 

• Cukor 1kg – 1 590 litrov 

• Bavlnené tričko – 2 900 litrov 

• Ryža 1kg – 3 400 litrov 

• Pár kožených topánok – 8 000 litrov 

• Rifle – 11 800 litrov 

• Hovädzie mäso 1 kg – 15 455 litrov 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Druhá úloha: 

Vytvorte dvojice: výrobok a množstvo vody potrebnej na jeho výrobu. 

• bavlnené tričko -2 900 litrov vody 

• 1 kg hovädzieho mäsa - 15 455 litrov vody 

• pohár mlieka - 200 litrov vody 

• vajíčko - 135 litrov vody 

 

Tretia úloha: 

Trochu matematiky, samozrejme :)  

Na získanie 1 kg cukrovej trstiny potrebujeme asi 175 litrov vody. Z 1 kg 

cukrovej trstiny získame 0,11 kg cukru. 

Koľko litrov vody je potrebných k výrobe 1 kg cukru? 

Výpočet: 

175 l vody ................................... 0,11 kg cukru 

 X l vody .........................................1 kg cukru 

 x = 1. 175 : 0,11 = 1 590 litrov vody 

 

 

Najlepší výsledok v tomto teste dosiahla Slávka Ratvajská z II. 

A triedy, ktorá dosiahla 96%. 

Blahoželáme       . 

 

Spotrebu vody sme sa snažili znížiť aktivitou: Ako svojou kvapkou (dnes) 

prispeješ k šetreniu vody. Do tejto aktivity bola zapojená celá trieda 

a jej úlohou bolo navrhnúť niekoľko tipov, ako vieme pri každodenných 

činnostiach ušetriť vodu nielen doma, ale aj v škole.  

Vaše nápady, ako ušetriť vodu:  

Dnes zapnem len plnú práčku, nie pár vecí. 

Budeme jesť menej mäsa! 

Dám si rýchlu sprchu a nie vaňu. 

Nenechám kvapkať kohútik. 

Počas umývania vlasov alebo zubov, vypnem vodu. 

Využijem vodu z umývania podlahy na spláchnutie WC. 

Kvety polejem dažďovou vodou.  

Nebudem umývať riad ručne, radšej umývačka riadu :). 

 



22. apríl – Deň Zeme 
 

Každoročne, od roku 1970 si 22. 

apríla pripomíname Deň Zeme, 

ktorý vznikol ako reakcia na 

rozsiahle poškodzovanie životného 

prostredia. Iniciátorom bol 

environmentálny aktivista senátor 

Spojených štátov z 

Wisconsinu, Gaylord Nelson. Vedci, 

hlavne ekológovia v  USA, ovplyvnení 

fotografickými snímkami z kozmu, dokumentujúcimi krehkosť a 

zraniteľnosť Zeme, demonštračne vyzvali ku spoločnému 

celosvetovému úsiliu za ochranu Zeme so všetkým, čo ju robí 

jedinečnou.  

 Cieľom dňa je pripomenutie si našej závislosti na zdrojoch, ktoré nám 

naša Zem poskytuje a preto je potrebné ich chrániť a venovať im 

náležitú pozornosť. Prostredníctvom sloganu „Investujme do našej 

planéty“ upriamuje tohtoročný deň Zeme pozornosť na potrebu 

zmeny opatrení v oblasti klímy a apeluje na zodpovednosť nás 

všetkých.  

Naša planéta je náš jediný domov, ktorý máme a je potrebné, aby sme 

sa do jej obnovy a ochrany zapojili všetci. Ako jednotlivci máme moc 

vyjadriť svoj hlas prostredníctvom našich rozhodnutí a našich činov. 

Po celom svete sa pri príležitosti Svetového dňa Zeme organizujú 

festivaly, koncerty, pochody za ochranu prírody a rôzne ekologické 

aktivity, ktorých cieľom je posilniť verejný záujem o problematiku 

životného prostredia a jeho ochranu.  Aj malé zmeny sa však rátajú a 

často majú dominový efekt na naše ekosystémy a zmenu myslenia 

https://www.enviroportal.sk/vyznamne-udalosti/87


nášho okolia. Tento školský rok sme sa rozhodli rovno pre týždeň 

Zeme, ktorý trval od 25. – 29. apríla a našim hlavným poslaním bol zber 

drobného elektroodpadu. Zber prebiehal v spolupráci s prevádzkovou 

manžérkou školy, ktorá zabezpečila odvoz do zberného dvora. Vo 

vestibule školy bola informačná nástenka a zberné nádoby: na 

elektroodpad, baterky,  žiarovky a žiarivky. Žiaci, učitelia 

a zamestnanci školy mohli po jarnom upratovaní svojich domácností 

doniesť spotrebiče, ktoré im doslúžili a ktoré by možno inak skončili 

v spoločnom odpade.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pripravila: Mgr. Marcela Mrázová 



MAJÁLES 
Tento rok sa nám konečne podarilo opäť po dvoch rokoch zorganizovať 

náš obľúbený školský ples - Majáles. 

Vo štvrtok 12. mája 2022 v popoludňajších hodinách sa priestory nášho 

EL Parku zaplnili. Znova sme mali možnosť obliecť si krásne šaty a 

spoločne si užiť tento krásny večer, ktorý bol pre niektorých z nás po 

prvýkrát. 

 

Otvorenie plesu od-

štartovali tanečnice so 

svojím vystúpením pod 

názvom “Pirátky”. Tak-

tiež nesmel chýbať 

hlavný príhovor Ing. 

Emila Blichu, ktorý nám 

zaželal príjemnú zá-

bavu.  

 

Po chutnej večeri  prišiel čas na zábavu a začal sa náš program. Ako 

prví sa nám predstavili žiaci zo Žiackej školskej rady Súkromnej 

strednej športovej školy ELBA svojou scénkou. Druhým číslom pro-

gramu bolo tanečné vystúpenie Sofie Gičovej, žiačky 1. A triedy. Po-

tom sme trochu zmenili žáner, pretože na parket sme pozvali nášho 

obľúbeného folkloristu Patrika Vaška. Záver programu patril žiačke 1. 

ročníka Súkromnej 

strednej odbornej školy 

- Diane Kryvomaz, ktorá 

predviedla svoje spe-

vácke kvality. 

 

V rámci večera nechý-

balo ani tradičné vyhlá-

senie výsledkov súťaže 



Superelbák/Superelbáčka a Kráľ/Kráľovná plesu. Po skončení pro-

gramu sme to roztancovali ako správni športovci. Po pár tanečných ko-

lách sme sa zabavili tombolou, v ktorej panovalo napätie počas žrebo-

vania. Žiaci povyhrávali skvelé a užitočné veci. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

A s týmto úžasným pocitom po skvelom Majálese sa nevieme dočkať, 

kedy si ho zopakujeme na ďalší rok. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pripravili: Mgr. Lýdia Šoltýsová a Ing. Iryna Leshko 



 

Valentín a zaľúbená pošta 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

USPECHY SPORTOVCOV 

Sviatok svätého Valentína sa každoročne slávi 14. februára. My sme 
tohto roku tento zaľúbený sviatok oslávili trochu skôr, konkrétne v 
piatok 11. februára, kedy sme sa k sebe správali akosi milšie a 
láskavejšie. Okrem úsmevov a pekných slov sme si v piatok vymieňali 
aj valentínsku poštu. Podôb lásky máme mnoho, preto si ju mohli 
napísať nielen zaľúbenci, ale aj kamaráti alebo spolužiaci. Tajné 
valentínky si tak mohol prečítať každý z nás. Piatok vyzeral na našej 
športovej škole vskutku ľúbezne 

 

 



Krásny dar na podporu 

mladých talentov 

 

Úprimne ďakujeme nášmu bývalému žiakovi a 

reprezentantovi vo futbale Pavlovi Šafrankovi, 

za milé prekvapenie vo forme daru pre našu 

školu, na podporu mladých talentov a to 10 ks 

futbalových lôpt Adidas, vak na lopty, 

stacionárny bicykel do posilňovne a podpísaný 

dres do zbierky z klubu, v ktorom aktuálne 

pôsobí. ĎAKUJEME!!!  

  



 

         Naša hokejistka vo Fínsku 

 

 

 

 

Slovenskú ženskú hokejovú reprezentáciu do 18 rokov čakala v marci 

atraktívna medzinárodná previerka. Dvadsať hráčok, ktoré vybralo 

vedenie národného tímu v kooperácii s trénerským štábom na čele s 

hlavným koučom Jurajom Ostroluckým, bojovalo o medaily na zimnej 

edícii Európskeho olympijského festivalu mládeže (EYOF) vo Fínsku. 

Medzi vybranými bola aj naša žiačka prvého ročníka Tatiana Blichová. 

„EYOF berieme aj ako súčasť prípravy na spomínané majstrovstvá 

sveta. Keďže pôvodne sme ich mali hrať v januári, EYOF mal byť vrchol 

našej sezóny. Situácia sa však zmenila a nakoľko je šampionát až po 

ňom, veríme, že nám pomôže dobre sa pripraviť.“  

„Tvorba nominácie vychádzala z registrácie všetkých hráčok, ktoré 

pripadali do úvahy. Posúvaný termín podujatia nám trošku komplikoval 

proces výberu, no napokon sme zložili solídny tím na dobrej športovej 

úrovni.“  

Pre niektoré dievčatá v nominácii pôjde o prvý veľký turnaj s 

medzinárodným charakterom. „Niektoré baby už boli v Lausanne 2020 

na zimných olympijských hrách mládeže a práve tieto dievčatá tvoria 

gro súčasného kádra. Zároveň platí, že pre niektoré išlo o veľkú 

medzinárodnú skúsenosť.“ dodala Ľubomíra Kožanová. 

Naša žiačka Táňa Blichová na turnaji viackrát skórovala a my jej 

ďakujeme za úspešnú reprezentáciu školy! 

V nasledujúcom rozhovore s Táňou, ktorý pripravili maturanti Miroslav 

Koma a Marek Lipovský, sa dozviete viac: 

 



 
1. Ako prebiehal Tvoj bežný deň vo Fínsku? 
Budíček o 7:15 hod., raňajky, presun autobusom z „olympijskej dedinky“ 

Vuokatti, kde sme bývali, cca 30 km do hokejovej haly v Kajaani, kde sa 

odohrávali všetky hokejové zápasy. Potom späť do Vuokatti na obed, 

následne sme mali krátky odpočinok, Team meeting-príprava na zápas 

a samotný zápas. Po zápase večera a večierka o 22:00 hod. V dňoch 

kedy sme nehrali zápas, sme sa okrem tréningu na ľade mohli 

zúčastňovať na povzbudzovaní iných športovcov našej SR výpravy a 

prostredníctom ambasádorov sme mohli absolvovať besedy na rôzne 

zaujímavé témy a stretnúť sa s významnými zahraničnými športovcami. 

My sme mali tú možnosť a česť stretnúť sa s fínskou hokejistkou 

Emmou Terho a estónskym majstrom sveta v hode diskom Gerdom 

Kanterom, s ktorými sme mohli diskutovať a položiť im rôzne otázky. 

Ďalšou zaují-mavou témou besedy bola oblasť doppingu u športovcov, s 

kon-krétnymi ukážkami, ale aj samotná podstata olympijských pri-

ncípov a fair play. 
 
2. Aké družstvá sa zúčastnili na turnaji? 
Okrem SR to bolo Fínsko, Švédsko, Česká republika, Švajčiarsko, 

Maďarsko (namiesto Rusov). Dôležité je poznamenať, že na EYOF2022 

(Európskom olympijskom festivale mládeže 2022) sa v tomto roku 

historicky prvý krát zaradila disciplína „dievčenský hokej“, o čo viac 

nás tešilo, že tam patrilo aj naše Slovensko (ročníky narodenia 2005 a 

2006). 
 
3. Ktorý zápas Ti ostane z tohto turnaja v pamäti? 
Určite to budú 2 zápasy. Úplne prvý zápas šampionátu, ktorý sme hrali 

oduševnene a energicky s Fínkami, ktoré nám 19 sekúnd pred koncom 3. 

tretiny dali gól, a tak sme prehrali tesne 3:2. Boli to ťažké súperky, ale 

výhru sme mali na dosah. Škoda! Druhý zápas mi ostane v pamäti ten 

ostatný a zároveň víťazný s Maďarkami, s ktorými sme vyhrali 3:0, a 

tak šťastne zavŕšili zápasovú sériu na EYOF2022.  
 
4. Ako sa darilo Tebe a Tvojmu tímu po športovej stránke? 
Čo sa týka mňa, prvý krát som sa musela popasovať s úlohou kapitánky, 

čo bolo pre mňa novou skúsenosťou, cťou a zároveň veľkým záväzkom 

aj pre celý tím. Okrem toho som sa hneď pri prvej rozcvičke zranila, 

čo mi „ozdobilo“ koleno o 3 stehy, a takto som odohrala celý šampionát. 

Hokej je však kolektívny šport, nie je to o jednotlivcovi.  
 



 

 

5. Koľko kanadských bodov si získala počas turnaja? 
3 body. V každom zápase som strelila 1 gól – spolu 3 góly. 
 
6. Ako prebiehala cesta? 
Po týždňovom výcvikovom tábore v Bratislave sme sa 19.3.2022 autobusom 

dopravili na letisko do Viedne. Spolu s ostatnými SR reprezentantami 

(biatlonisti, lyžiari, rýchlokorčuliari, krasokorčuliari, snowboardisti...) a s 

Rakúskou reprezentáciou sme odleteli cez Austrian airline do Helsínk, po 

50 min. čakania v lietadle sme následne odleteli na malé letisko do Kajaani. 

Celý let trval cca 3,5 hodiny. 
 
7. Líšia sa Covidové opatrenia vo Fínsku v porovnaní so Slovenskom? 
Nelíšia. Bolo to identické ako na SR. Vo všetkých spoločných priestoroch 

sme nosili respirátory a všade bola dostupná dezinfekcia. 
 
8. Ako Ti chutila Fínska kuchyňa?  
Pravdupovediac strava mi nechutila. Bola formou švédskych stolov, 

prispôsobená viacerým športovcom a národnostiam, preto neviem posúdiť 

či to bola typická fínska kuchkuchyňa. Väčšinou to boli „zvláštne“ šaláty – 

napr. šalát paradajkovo-uhorkovo-mandarinkovo-ananásový. Najviac mi tam 

chýbali polievky. 
 
9. Doniesla si si aj nejaký suvenír z krajiny tisícich jazier? 
Bohužiaľ typický suvenír nie. Program bol veľmi „hustý“ a museli sme sa mu 

prispôsobiť. Doniesla som si iba malého plyšového maskota EYOF2022, 

ktorý sa volá Quikel. Vzácnosťou je pre mňa šiltovka, ktorú som si vymenila 

so švédskou kamarátkou a veľa vymenených odznakov od iných 

zúčastnených športovcov. 
 
10. Pomohol ti anglický jazyk k dorozumievaniu sa na turnaji vo Fínsku? 
Určite áno. Všetky zaujímavé besedy boli v angličtine, program, ceremoniál 

a nehovoriac o bežnej komunikácii so zahraničnými rovesníkmi a médiami.  
 

 

 

 

Pripravili: Miroslav Koma, Marek Lipovský 



 

MEDAILA VO VUOKATTI PRE SLOVENSKO 

NAŠA ŽIAČKA TAMARA TOKÁROVÁ BRONZOVÁ NA 500 M 

 

 

 

 

 

 

Slovensko získalo na zimnom Európskom olympijskom festivale 

mládeže vo fínskom Vuokatti prvú medailu. V šortreku na 500 m 

obsadila Tamara Tokárová vo finále 3. miesto. 

Po smole na 1500 m, keď ju podrazením pripravila súperka z Turecka 

o postup do ďalších bojov, prišla nečakaná medailová radosť na 500 

m. Tamara Tokárová dosiahla najväčší úspech svojej doterajšej 

kariéry. Pätnásťročná rodáčka z Prešova si viac verila na dlhších 

dištanciách, napokon uspela na trati, na ktorej to najmenej čakala. 

„Vôbec som nečakala, že práve na najkratšej trati získam medailu. 

Radšej mám dlhšie trate, ktoré mi viac sedia. Sú to skvelé pocity a 

prežívam veľkú radosť. Keď už som sa dostala do finále, nechcela som 

ho dokončiť bez medaily. Som šťastná, že to vyšlo,“ povedala 

Tokárová, ktorá pre Slovensko získala na zimných verziách EYOF 

jedenásty cenný kov. „Ten nešťastný pád na 1500 m, ktorý som 

nezapríčinila, ma motivoval do pretekov na 500 m.“ 

                                  Cesta k bronzu 

Sústredenie Tamary Tokárovej na štarte. Foto SOŠV/ANDREJ 

GALICA 



V utorok predpoludním vo 

Vuokatti sa Tokárová dobre 

naladila víťazstvom v 

úvodnej rozjazde. Vo 

štvrťfinále síce prišla do 

cieľa tretia, ale vďaka času 

sa kvalifikovala medzi 

najlepšiu desiatku do 

semifinále. V ňom sa z druhej 

dráhy hneď po štarte usadila za Maďarkou Melindou Schönbornovou. 

Nakrátko ju predstihla Ukrajinka Xenia Adamenková, ale tá v jednej 

zo zákrut nezavinene spadla a vypadla z boja o postup. Tokárová bez 

problémov odrazila nápor ďalších dvoch súperiek a vybojovala si účasť 

vo finále. 

V jazde o medaily sa po štarte dostala slovenská reprezentantka na 3. 

priečku a snažila sa ju taktickým výkonom držať. V predposlednom 

kole spadla Francúzka Eva Grenouillouxová a Tokárová si už bez 

väčších problémov prišla po bronzovú medailu. 

„Vo finále mi nevyšiel štart. Mohla som začať lepšie. V závere som sa 

obávala, že spadnem, alebo sa dostanem do nejakého nepríjemného 

kontaktu s Francúzkou. Nechcela som riskovať. V tej rýchlosti som si 

ani nevšimla, že spadla. Ak by som to vedela, skúsila by som ešte viac 

ohroziť v závere súperky predo mnou a zabojovať o lepší kov. Aj tak 

som veľmi spokojná,“ hovorila nadšene členka PRK Prešov. 

Chceme dodať, že ako škola 

sme na Tamarku nesmierne 

hrdí. Tamarka nás 

reprezentuje vo svete 

a napriek tomu je výbornou 

a svedomitou žiačkou našej 

školy ELBA.  

 
 

 



 

Obsadili prvé miesto v krajskom 

kole a následne druhé miesto na 

Majstrovstvách SR  

Prvá fantastická správa k nám priletela zo Starej Ľubovne. Družstvo 

dievčat v cezpoľnom behu v zložení Michaela Ižárová, Lea Kočíková 

a Janka Jusková obsadilo prvé miesto na krajskom kole a zaistilo si 

tak postup na Majstrovstvá SR. Medzi jednotlivcami sa Michaela 

umiestnila na 2. mieste, Lea skončila šiesta a hneď za ňou dobehla 

Janka. 

V celoštátnom kole, ktoré sa konalo v Bratislave sa tým dievčat 

doplnený o Tatianu Blichovú, ktorá sa vrátila z reprezentácie vo 

Fínsku. Dievčatá sa umiestnili na 2.meiste. Táňa Blichová skončila na 

5. mieste a Miška Ižarová na 7. mieste. Tretia z našich bežkýň Lea 

Kočíková dobehla jedenásta. 

Dievčatám gratulujeme a ďakujeme za fantastickú reprezentáciu 

školy!  

 

  
 

 

 

 

 

 

 



Úspechy našich rýchlokorčuliarok 
 
 

V priebehu 5. kola Slovenského pohára, 

ktoré sa uskutočnilo 14. apríla 2022 

si naše rýchlokorčuliarky vybojovali 

krásne umestnenia.  

 

1. miesto: Tamara Tokárová, 1. C 

2. miesto: Emma Hympánová, 7. G 

 

 

Víťazkou Slovenského pohára sa 

stala Emma Hympánová, ktorá si na celko-

vom vyhodnotení všetkých kôl prevzala zlatú medailu. Striebornú 

priečku obsadila Tamara Tokárová. 

 

Srdečne blahoželáme! 

 
 

 

 

 

 

 



Majstrovstvá Slovenska 

v maswrestlingu 
 

Dňa 13. apríla 2022 sme sa zúčastnili 26. ročníka súťaže o 

najsilnejšieho stredoškoláka a stredoškoláčku východoslovenskej 

oblasti v pretláčaní rukou pod názvom „Silná ruka stredných škôl“. 

Súťaže sa zúčastnili 3 dievčatá a 2 chlapci.   

Chlapci súťažili v najsilnejšej 

kategórii nad 80 kg. Tristan 

Thimotei Randel a Martin 

Mesároš sa po dvoch prehrách 

neprebojovali medzi najlepších.  

Oveľa lepšie sa darilo našim 

dievčatám. V kategórii nad 60 kg 

sa Tatiana Blichová umiestnila na 

treťom mieste a v semifinále 

súťaže ju porazila Lea Kočiková, 

ktorá obsadila výborné druhé 

miesto. Najväčším a 

najpríjemnejším prekvapením boli 

výkony Emmy Tomaščinovej, ktorá 

v kategórií do 60 kg porazila 

všetky súperky a bez prehry 

suverénne zvíťazila. V celkovom 

hodnotení družstiev sme jasne 

zvíťazili a získali sme pre našu 

školu putovný pohár. Dievčatá 

postúpili na Majstrovstvá 

Slovenska v maswrestlingu, ktoré 

sa konali v priestoroch Elparku.  

 



Súťaže sa zúčastnilo  

8 chlapčenských a 3 dievčenské 

družstvá.  

Družstvo chlapcov v zložení (Patrik 

Guľaša, Martin Mesároš, Tristan 

Thimotei Randel, Jakub Feňuš) 

obsadilo v skupine druhé miesto a 

postúpilo do semifinále. V semifinále 

prehrali a nevydaril sa im ani zápas o 

3. miesto a celkovo obsadili 4. 

miesto.  Družstvo dievčat v zložení 

(Timea Rajtíková, Lea Kočíková, 

Zuzana Krajňáková, Ema Tomaščinová) oba svoje zápasy suverénne 

vyhrali a stali sa majsterkami Slovenska v maswretlingu v súťaži 

družstiev stredných škôl v kategórii dievčat.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Srdečne blahoželáme a pevne veríme, že pri tomto novom športe 

dievčatá budú pokračovať a budú zbierať aj ďalšie úspechy. 

 



 

 

1. Prečo hokej a nie hádzaná alebo 

futbal? Čím si Vás získal? 
Do 15 rokov som  hokej aj futbal. Potom 

už na to nebol čas. Musel som sa 

rozhodnúť či hrať jeden šport alebo 

druhý. Musím povedať, že z futbalu som 

mal viac medailí, no hokeju som venoval 

viac času. Bola to aj povinnosť, 

nesklamať rodičov, ktorí mi veria.  

 



2. Kedy si prvýkrát reprezentoval Slovensko? 
Do mládežníckych kategórii som sa dostal v 16 

rokoch. Prvé majstrovstvá som odohral 

v 17.rokoch. Zúčastnil som sa aj majstrovstiev 

do 20.rokov. Samotné veľké majstrovstvá som 

odohral, keď som mal 24 rokov.  

 

3. Od začiatku si chcel byť obrancom? 

Do 13.rokov som hral útočníka. V 8.ročníku 

sme mali strašne málo brancov. Vďaka mojej 

výške ma tréner postavil do obrany. Odvtedy som stále v obrane. Som rád, 

že som práve v obrane, lebo si myslím, že to útočníci majú náročnejšie. 

Keď je čas, rád pomôžem útočníkom, no nevyhľadávam to. 

V profesionálnom hokeji je to už aj o zodpovednosti, tímy hrajú o peniaze, 

o ľudí,  je to viac pod tlakom.   

 

4. Pochádzate zo športovej rodiny – mamka hrala basketbal, otec 

hádzanú, dedo bol majstrom sveta v hádzanej. Aké dôležité je pre 

Vás zázemie?  

Od malička som bol vedený k športu, kde som každý jeden deň trávil čas 

na Toryse na sídl.3. Veľa času som trávil pred Kauflandom. Mama kričala 

z okna, už je 20.00 ideš domov! Tie časy boli fakt krásne. Plno ľudí ešte 

stretávam dodnes a spomíname dodnes na naše zážitky.  

 

5. Ako ste ráno budili ocka, keď ste nestíhali na tréning? 

Otec robil nočné, stále sme meškali. Vždy som robil ako trest kotúle ako 

jediný v tíme. Som vďačný, že som sa vôbec na ten tréning dostavil. 

 

6. Aké bolo presunúť sa od rodičov, rodiny a vidieť nový svet? 

Tým na ubytoval do rodiny, ktorá rozprávala čisto anglicky. Mal som 

hodiny angličtiny navyše, chodil som na jazykovú školu, čo mi veľmi 

pomohlo v bežných situáciách ako je objednať si jedlo...Bolo super, že 

v juniorke v tom r. tam boli aj slovenskí hokejisti, ktorí mi pomohli 

a postarali sa o mňa. Tá zmena bola veľmi veľká. 

 



7. Mal si v mladosti idoly? Ku komu si vzhliadal? Podarilo sa ti aj osobne 

stretnúť s tvojim 

idolom? 
Keď som 1.krát 

prišiel do zámoria, 

Majom Grécky sa 

prišiel pozdraviť do 

kabíny, ktorý bol 

v organizácii na 

najvyššej stoličke. 

V kabíne sa s nami 

porozprával, ja som si 

popýtal od neho spoločnú fotografiu. Ďalej Ryan Smith, atď. stáli pár 

metrov odo mňa, čo sa nestáva každý deň, naviac ak sa s Vami 

porozprávajú.  
 

 

 

 

8. Aké je to keď sa fotia teraz s Vami?  
Je to samozrejme pekné. V tom Švajčiarsku si človek neuvedomuje, čo 

sme dosiahli. Na Slovensku to žije oveľa viac. Za posledné 2 týždne na 

Slovensku zažívam na vlastnej koži, že sa ľudia chcú so mnou fotiť. 

Samozrejme to neodmietnem, sme radi, že môžeme pomôcť mestu, že sa 

môžeme napríklad zúčastniť aj takejto besedy. 

 

9. Ako vnímate Vaše pôsobenie v Třinci? Je to malé mesto, ale patri 

k hokejovej špičke. 
Mesto je maličké, prirovnal by som to k Sabinovu. Samozrejme tie 

financie sú tam na najvyššej úrovni v Českej extralige. Hokej je pre nich 

ako náboženstvo. Atmosféra je tam úžasná. 

 

10. Ako si spomínate na majstrovstvá hokeja 2017, keď Slovensko skoro 

vypadlo? 



Turnaj bol náročný a vďaka Bohu, že sme o ten jeden gól s Talianmi 

vyhrali a nevypadli. Na majstrovstvách je každý jeden rok náročný. Minulý 

rok sa nevypadávalo, takže to bolo trošku uvoľnené. Tento rok bude cítiť 

veľké napätie a tiež aj očakávania kvôli úspechu na olympiáde.  

 

11. Ako vyzerá Váš bežný deň? Máte nejaké rituály? 
Vstávam okolo 7:00 

hod. Zraz je o 9:00 

hod. na štadióne, kde 

sa stretneme celý 

tým. Dáme si 

predprípravu na 

večerný zápas. Máme 

rozkorčuľovanie, 

ktoré trvá okolo 

35min. Tak je 

spoločný obed, po ňom 

si ideme domov 

oddýchnuť. Doma strávim chvíľu pri TV, potom si idem na 1,5hod. pospať, 

pretože niekedy sú zápasy aj okolo 21.00 hod večer. Dve hodiny pred 

zápasom sa stretávame, kde nasleduje rozcvička. Rituály nemám, nie som 

poverčivý. Jediné, čo robím je, že si viažem ľavú korčuľu ako prvú. 
 

 

12. Čo robíte ak máte voľný čas? 
Už veľmi voľný čas nemám, kvôli dcérke (smiech). Predtým sme si zvykli 

vyraziť niekde na výlety na motorke, s chlapcami si zahrať plážový futbal. 

Keďže je ten čas minimálny, tak som rád, že sa môžem pripravovať na 

budúcu sezónu. 

 

13. Ako spíš pri malej dcérke? 
Bol som zvyknutý spávať 10 hodín každý deň a ešte 2 hodiny pred zápasmi. 

Teraz je to už minimálne oproti tomu, čo niekedy. Spával som už aj 

v druhej izbe, pretože sa to niekedy nedalo fyzicky zvládnuť. Manželke 



sa snažím pomáhať a striedať sa. Je to krásne obdobie, ale aj náročné, 

hlavne počas kariéry, keďže zápasy sú skoro každý druhý deň. 

 

14. Ako rozpráva Remsi po slovensky? 

Rozprávame sa väčšinou anglicky. Zo slovenčiny ovláda ďakujem, prosím. 

Tréner si uvedomuje, aká je slovenčina náročná, preto sa do toho nepúšťa. 

 

15. Čo považuješ za svoj najlepší úspech? 

Momentálne bronzovú medailu z Olympijských hier. K najväčším 

úspechom by som zaradil aj majstrovské tituly z Česka. V prvom roku 

v Kanade sa mi podarilo vyhrať juniorskú ligu po nejakých 60 rokoch sa to 

vyhralo v Edmontone.  
 

16. Aké máš plány do budúcnosti? 
Uvidíme ako to celé 

dopadne. Rád by som sa 

najdlhšie udržal vo 

Švajčiarsku. Ak by bola 

neskôr možnosť, 

uvažujem nad 

trénerskou licenciou. 

Možno ma ešte niekedy 

uvidíte trénovať. :) 

 

 

Pripravila: Mgr. Michaela Marková 

 

Rozlúčka s maturantmi 
Mesiac máj sa na našej škole nesie v znamení ústnych maturitných 

skúšok. Už tradičnou sa v tomto období stáva rozlúčka maturantov s 

vedením školy, pedagogickým zborom a so žiakmi. V piatok 20. mája 

2022 sme si na "Nádvorí úspechov" vypočuli príhovor našej 

maturantky Laury Kováčikovej, po nej slová Sone Janíčkovej, žiačky 

prvého ročníka Súkromnej strednej odbornej školy ELBA. 



Maturantom sa nakoniec prihovoril a poprial veľa síl aj pán 

zriaďovateľ, Ing. Emil Blicha. 

Prečítajte si záverečné slová našich učiteľov adresovaných 

maturantom: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vážený pán zriaďovateľ, vážený pán riaditeľ, pán zástupca, milé 

kolegyne a kolegovia, naši maturanti! 

Ako rýchlo ubehol čas odkedy ste prišli na našu školu. Z mladých, 

možno nevýrazných tínedžerov, ste vyrástli na dospelé dámy a pánov, 

ktorí tu dnes pred nami stoja a žiadajú nás o posledné povzbudenie 

pred maturitnou skúškou.  

Mnohí z vás sa nám navždy vryjú 

do pamäti. Niektorí za 

výnimočné nadanie, výbornú 

spoluprácu na hodinách 

a odhodlanie na sebe pracovať, 

iní za veľkosť svojho srdca 

a empatiu, niektorí možno za 

svoje šibalstvá. Nevadí. 

Stredná škola je pestrým 



a krásnym obdobím života, na ktorý nikdy nezabudnete. Veď pozrite 

na nás, vašich učiteľov, ktorí sme sa dobrovoľne na strednú školu 

vrátili.  

Túto slávnostnú rozlúčku umocňujeme faktom, že dnes je to dokonca 

jediný deň v školskom roku, kedy dovolíme našim žiakom vstúpiť do 

priestoru zborovne. Ktovie koľkí z vás sa tu možno raz vrátia ako naši 

kolegovia. Dnes je jeden z posledných dní, kedy vás tu máme pekne 

pokope. A aj keď takéto dni vo vašej triede neboli často veríme, že sa 

čoskoro znovu stretneme. 

Milí maturanti čaká vás dlhý týždeň, ktorý bude náročnejší každým 

dňom bližšie k jeho koncu. Ale neklesajte na duchu, veríme vám 

a všetkému, čo sme do vás zasiali. Preto dbajte na to, aby ste na 

maturitnej skúške zožali plody vašej tvrdej práce.  

Po jej úspešnom ukončení sa vám otvorí brána našej školy a vy 

vbehnete do náruče ďalšej 

etapy vášho života. My tieto 

brány nikdy nezavrieme 

a budeme len radi, keď sa 

prídete pozrieť na svojich 

vyučujúcich a pochválite sa 

ďalšími míľnikmi v živote, 

ktoré ste dosiahli.  

Preto mi v mene mojich 

kolegov dovoľte zaželať vám 

veľa šťastia nie len pri 

ťahaní maturitnej otázky, ale aj vo vašich ďalších životných 

rozhodnutiach. Nechajte sa obklopiť dobrými a čestnými ľuďmi. 

Buďte k sebe kritickí, ale ambiciózni, empatickí a láskaví k ľuďom 

a uvidíte, že život vlastne nie je až taký ťažký, a že cez jeho úskalia 

sa zakaždým dá nejako prejsť.Ďakujem.  

Štvrtákom prajeme šťastnú cestu životom! 

Pripravila : Mgr. Simona Dvorjaková 


